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HírmondóDOBOZI

√ A TOP pályázatairól I

√ Képviselői beszámolók

√  A Dobozi Általános Iskola hírei

√ Dobozi SE szezonzáró vacsorája

Tisztelt Hölgyeim és Uraim!
Kedves Doboziak!
Ismét elmúlt egy év, elkezdődött 

egy új, s mire ezen soraim eljutnak 
Önökhöz, valószínűleg már a kará-
csonyfák is kikerülnek a lakásból, a 
gyerekek kedvenc díszei visszake-

rülnek a szekrénybe, majdnem egy 
esztendős szendergésbe. Eltűnnek 
az ünnephez kapcsolódó tárgyak, 
az abroszok, étkészletek, talán már 
csak a közterületek díszkivilágítása 
idézi fel bennünk a meghitt kará-
csonyi hangulatot. Hosszabbodnak 
a nappalok, és ez mindannyiunkat 
arra sarkall, hogy megújult erővel 
vessük bele magunkat a munkába. 
Jól is van ez így, hiszen ahogy a Kő-
műves Kelemen című rockballada 
egyik dala mondja: Alkotni szület-
tünk erre a földre, s nem csak meg-
élni szép napokat.

Ha végigtekintünk az elmúlt 
esztendőn, azt mondhatjuk, sok 
feladatot elvégeztünk, de 2018-ra 
is maradt még munkánk bőven. 
Ilyenkor mindig érdemes számba 
venni eddigi eredményeinket, mert 
ezekből meríthetünk erőt a még 
előttünk álló akadályok leküzdé-
sére. Hiszen az Önök települését 
több eredményes pályázat ered-
ményeként tovább gazdagíthatjuk, 
javítva ezzel az orvosi ellátás körül-

ményeit, az oktatási infrastruktúrát, 
a szociálisan rászorultak ellátásának 
színvonalát. Helyes dolog az, hogy 
a nagy közösségünk, a nemzet ne 
feledkezzen el mikroközösségeiről, 
legyenek azok bárhol az országban. 
A magam részéről megígérhetem, 
hogy képviselői munkám fő célja 
az új évben is az Önök érdekeinek 
képviselete lesz.

Lakásainkból, köztereinkről 
lassan eltűnnek az ünnep tárgyai. 
Azonban nem szabad megenged-
nünk, hogy a lelkünkből a hétköz-
napok erőfeszítései, a megélhetés 
sokszor hihetetlenül kemény küz-
delmei kiűzzék az ünnep meghitt-
ségét, békéjét, ragyogását. Szívből 
kívánom minden dobozinak, hogy 
ebben is, abban is, munkában és pi-
henésben, a családban és a közös-
ségben érjünk el olyan közös sike-
reket, amikre büszkék lehetünk.

Dr. Kovács József
országgyűlési képviselő

ÚJÉVI KÖSZÖNTŐ

Boldog új évet kíván dr. Kovács 
József országgyűlési képviselő

A  r e m é n y  m o s o l y o g v a  l é p i  á t  a z  ú j  é v  k ü s z ö b é t ,  m i k ö z b e n  a z t 
s u t t o g j a :  „ e z  a z  é v  b o l d o g a b b  l e s z ” .

A l f r e d  Te n n y s o n

KARÁCSONYVÁRÓ HÉT

2017. december 11-től 15-ig a 
Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár 
Karácsonyváró hetének programja-
ival hangolódhattak az ünnepekre 
kicsik és nagyok. 

11-én, hétfőn Meridián torná-
val nyugtathatták meg testüket és 
lelküket a résztvevők. Kedden a te-
hetséges doboziaké volt a főszerep, 
ugyanis a Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtár színpadán az Ő pro-
dukcióikat láthatták a tiszteletbeli 
meghívottak, a Dobozi Gondozási 
Központ Idősek Klubjának tagjai, 
családtagok és érdeklődők. Első-
ként a “Leg a láb” Alapfokú Mű-
vészeti Iskola néptáncosai léptek a 
színpadra, akik rábaközi játékokat 
és táncokat mutattak be.  Felkészítő 
tanár Király Sándor. Őket követ-
te a Dobozi Népdalkör, melynek 
énekesei karácsonyi népdalokkal 

varázsoltak ünnepi hangulatot. E 
műsorszámot követte a “Leg a láb” 
Alapfokú Művészeti Iskola máso-
dik csoportjának bemutatója, mely-
ben nyírségi táncokat láthattak a 
nézők. Felkészítette őket Balogh 
Dávid Attila. Ezután a Dobozi 
Közösségi Ház és Könyvtár aerobi-
kosai mutatták be koreográfiáikat, 
melyeket ismert karácsonyi zenékre 
állított össze Sziromi Katalin aero-
bik sportedző. Az aerobik bemutató 
után a program műsorvezetője, Do-
mokos Adrián népszerű karácsonyi 
dalokból álló mix-szel kedveskedett 
a vendégeknek. A Dobozi Ifjúsági 
Néptánccsoport is növelte az ese-
mény színvonalát, melynek tagjai 
szatmári és széki tánckoreográfi-
ájukkal egy-egy, a paraszti élethez 
kapcsolódó eseményt mutattak be. 
A Dobozi Ifjúsági Néptánccsoport 

műsorát Sziromi Katalin állította 
össze. A rendezvény végén a nap 
fellépői egy közös énekléssel kíván-
tak kellemes ünnepeket mindenki-
nek. 

Szerdán Népi játszóház várta a 
gyerekeket a Széchy Tamás Em-
lékház, Helytörténeti Gyűjtemény 
és Alkotóházban, ahol karácsonyi 
díszeket, mézeskalácsot, méhviasz 
gyertyát készíthettek a kézműves-
kedni vágyók.

Csütörtökön a Dobozi Mese-
kert Óvoda Babóca csoportosait 
várták a Dobozi Közösségi Ház 
és Könyvtárba egy vidám mesedé-
lelőttre, ahol az ovisok Holle anyó 
történetét ismerhették meg, melyet 
Óréné Erzsike mutatott be papír-
színház segítségével. 

A Karácsonyváró hét záró prog-
ramja pénteken volt. A Baba-mama 
klub karácsonyi zenés foglalkozása 
várta az apróságokat és szüleiket. 
A programot Csizmadia Szonja 
színesítette, aki karácsonyi gyer-
mekdalokkal szórakoztatta a ba-
bákat. A zenés foglalkozás mellett, 
rengeteg szórakoztató és fejlesztő 
játékkal, finom süteménnyel és íz-
letes teával készültek a szervezők. 
Élményekben, boldog percekben 
gazdag héten vehetett részt, vidám, 
barátságos környezetben készülhe-
tett a karácsonyra, aki ellátogatott 
a Karácsonyváró hét elnevezésű 
programsorozatra.

Domokos Adrián

Tehetségeink a színpadon

A tartalomból:

2012-ben jelent meg Zsigmond 
Károly Felfedező című könyve, 
mely a Dobozi Általános Iskola 
képeskönyve alcímet viseli. Már ak-
kor éreztük, hogy különleges hely-
zetben vagyunk, hiszen egy egész 
könyvre valónyi emléket tarthatunk 
egyszerre a kezünkben: az osztály-
képek, tablók családtagjainkat, ro-
konainkat, barátainkat, ismerősein-
ket ábrázolják. 

Valahányszor kezünkbe vesz-
szük, elmerülünk benne, mindig 
találunk valamit, ami időutazásra 
hív. Természetes, hogy elfogultak 
vagyunk: ez a könyv nekünk, rólunk 
szól. 

Büszkeséggel tölt el, hogy a Bé-
késcsabai Tankerületi Központ is 

elismerte e könyv jelentőségét. A 
Békéscsabai Tankerületi Központ 
ez év júliusában felhívásban értesí-
tette a Békés megyei intézménye-
ket, hogy mutassák be a szervezet 
életében kiemelkedően meghatá-
rozó jelentőségű köznevelési érté-
keiket azzal a céllal, hogy azokat 
ismertté és maradandóvá tegyék. 
A Felfedezők című könyv – mely 
2016 óta a Települési Értéktár ré-
szét képezi - egyediségével kivívta 
a Békéscsabai Tankerületi Központ 
elismerését, ezért Zsigmond Károly 
az elmúlt év végén átvehette a Bán-
ki András tankerületi igazgató alá-
írásával ellátott oklevelet, melyen a 
következő áll:

„A Felfedező című képeskönyv, 
a Dobozi Általános Iskola képes-
könyve a köznevelés értéke, a Bé-
késcsabai Tankerületi Központ 
Nemzeti Köznevelési Értéktár 
Békés Megyei Mintaprogramja 
pályázati felhívása alapján a Békés 
Megyei Köznevelési Értéktár méltó 
részévé vált.” 

Mi határozza meg egy közösség 
életét? 

Számtalan összetevő: a közösség 
tagjai, az hogy mi köti össze őket és 
természetesen a közösség vezetői. 
Ha egy vezető nyitott, megújulás-
ra és fejlődésre is képes, mellette 
tiszteli a múltat, a hagyományokat, 
akkor a közösség jó kezekben van. 
A Dobozi Általános Iskola jó ke-
zekben van, és megnyugtató, hogy 
ezt mások is látják, elismerik. 

Futakiné Debreczeni Ilona

Elismerő oklevelet kapott 
Zsigmond Károly

A FELFEDEZŐ A KÖZNEVELÉS ÉRTÉKE

Kinyitjuk a könyvet. A lapok üresek. Magunk írjuk a szavakat. 

A könyv címe “Lehetőség” és az első fejezete “Újév”. /Edith Lovejoy Pierce/

Doboz Nagyközség Önkormányzatának 
Képviselő-testülete és  

a Dobozi Hírmondó szerkesztősége 
 minden kedves Olvasónak 

sikerekben gazdag új évet kíván!
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Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 
2017. december 14-én tartotta so-
ros, kihelyezett ülését a dobozi Va-
dászházban.

Elsőként Köves Mihály polgár-
mester tájékoztatta a testület tagjait 
a két ülés között történtekről. 

„November 28-án a Démász 
Zrt. képviselőivel egyeztető meg-
beszélést tartottunk a közvilágítási 
hálózat korszerűsítésével és egyéb, 
olyan közeljövőben végrehajtha-
tó és végrehajtandó fejlesztésekkel 
kapcsolatban, amelyek érinteni fog-
ják minden valószínűség szerint a 
templom megvilágítását és egyéb, 
olyan településszakaszok közvilá-
gítási lámpacseréjét, amelyek jelen 
pillanatban tervezés és előkészítés 
alatt vannak.
November 30-án a Lapátos vízi 
megállóhely kialakításával, a sza-
nazugi fejlesztéssel összefüggő 
aktuális feladatokat egyeztettük a 
kajak-kenu szövetség képviselői-
vel, illetve a Polgármesteri Hivatal 
munkatársaival.
December 3-án és 10-én Adventi 
rendezvényekre került sor. Szeret-
ném megköszönni a rendezvények 
szervezésében, megvalósításában 
közreműködők munkáját.
December 13-án szintén a Lapát-
os vízi megállóhelyekkel kapcsola-
tosan egyeztető megbeszéléseken 
vettünk részt alpolgármester asz-
szonnyal és Horváth Zsuzsannával 
Szegeden. Az egyeztető megbeszé-
lés leglényegesebb pontja a pályázat 
megvalósítási határidejének május 
31-re történő módosításának kez-

deményezése volt, amelyet majd 
elbírál az Irányító Hatóság.
A mai nap délelőttjén a Békési Kis-
térségi Társulási ülésen képviseltem 
az önkormányzatunkat.”

A Képviselő-testület elfogadta 
az önkormányzat átmeneti gazdál-
kodásáról szóló rendelet-tervezetet. 
Az államháztartási törvény 25. §-a 
rendelkezik arról, hogy amennyiben 
a képviselő-testület a költségvetési 
évben március 15-ig nem fogadja el 
a költségvetési rendeletét, akkor az 
átmeneti gazdálkodásról rendeletet 
alkot. 

A testület jóváhagyta a Szociális 
ellátásokról szóló rendelet módosí-
tását.
Köves Mihály polgármester el-
mondta: „Két alapvető oka van a 
rendelet módosításnak. Az egyik 
az, hogy a lakhatási támogatás 
megállapítás időszaka az eddigi 
szabályok alapján január 1. és de-
cember 31. között volt. Ennek az 
volt az oka, hogy a költségvetési év-
vel azonos időszakban kerüljön sor 
a szociális ellátás megállapítására. 
A költségvetési rendeletünk általá-
ban februárban kerül elfogadásra és 
az előirányzat, ami meghatározza 
a szociális ellátások keretét ekkor 
kerül jóváhagyásra. A gyakorlat azt 
indokolja, hogy a jogosultsági idő 
ne december 31-ig tartson, hanem 
február utolsó napjáig. Ez az elkö-
vetkezendő időszakra vonatkozó 
megállapításokat fogja érinteni, 
tehát január 1-től 2018-ban 2019.
február 28-ig kerül sor a lakhatási 
támogatás megállapítására. A má-
sik oka a módosításnak az, hogy a 

rettentő nagy adminisztrációs teher 
ne évvégén jelentkezzen. Nemcsak 
az intézményi ellátásokra igaz a 
nagy adminisztráció, hanem a többi 
önkormányzati szociális igazgatá-
si feladatokra is. A javaslat szerint, 
amennyiben a kérelmező egy nap-
tári évben egy alkalommal már be-
nyújtotta a jövedelmi viszonyairól 
szóló igazolást, valamint az egyéb 
nyilatkozatait is megtette, ha ezek-
ben változás nem történik, akkor 
újabb kérelem esetén, újabb ellátás 
igénylése esetén ezt a nyilatkozatot 
és ezeket a jövedelmi viszonyokra 
vonatkozó igazolásokat nem kell, 
hogy becsatolja. Tehát a módosítás 
egyszerűsítést fog jelenteni.”

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 
felkérte polgármesterét, hogy az 
önkormányzat szabad pénzeszkö-
zeiből kincstárjegyet vásároljon, 
felhasználási igény szerint azokat 
visszaváltsa, a pénzügyi műveletek-
ről a két ülés közti eseményekről 
utólag tájékoztassa a dobozi  Kép-
viselő-testületet.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete 
döntött a Konyhai feladatellátásról.
A Képviselő-testület felkérte pol-
gármesterét, hogy – figyelemmel 
az államháztartásról szóló 2011. 
évi CXCV. törvény, a nemzeti köz-
nevelésről szóló 2011. évi CXC. 
törvény, a közalkalmazottak jog-
állásáról szóló 1992. évi XXXIII. 
törvény, és az egyéb kapcsolódó 
jogszabályok rendelkezéseire – 
vizsgálja meg a Napközis Konyha 
önálló intézményként való további 
működtetésének a pénzügyi, jogi, 
szakmai kereteit, és erről számoljon 
be a képviselő-testületnek.

Önkormányzatunk tagja a 
Békés-Bihar Kistérség Fejlesztő 
Egyesületnek. Az egyesület kistér-
ségi fejlesztések, projektek együtt-
működését generálja, elsősorban 
a sarkadi kistérségét. Az elmúlt 
időszakban nem volt egyetlenegy 
olyan célkitűzés sem, amelyhez 
tudtunk volna csatlakozni. Doboz 
nem tartozik a kedvezményezett 
járások települési körébe sem, ezért 

nem lehet kapcsolódni az egyesület 
tevékenységéhez. Indokolatlanná 
vált a tagság további formális fenn-
tartása, ezért javasoljuk a kilépési 
szándék bejelentését.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testülete, 
mint egyesületi tag úgy döntött, 
hogy kilép a Békés-Bihar Kistérség 
Fejlesztő Egyesületből.

Puju János Zoltán képviselő két 
előterjesztést nyújtott be a Képvise-
lő-testület elé.
Az első a Falukarácsony és a Te-
mető körül kialakult helyzet tár-
gyalásának napirendre tűzése volt, 
a második a Dobozi Hírmondó 
működése, avagy megtilthatjuk-e, 
hogy a képviselők egyéni vélemé-
nye megjelenjen az újságban?
A temetővel kapcsolatban Balog 
Lajos Barna református lelkipász-
tor véleménye is meghallgatásra 
került. Sajnos sok problémát fogal-
maztak meg a lakosok a temetővel 
kapcsolatban, melyről a polgármes-
ter írásban tájékoztatta az egyház-
községet. A lelkész az önkormány-
zati támogatás növelésének igényét 
részletezte. Arról született döntés, 
hogy a Szociális és Gyermek Ügyek 
Bizottsága megvizsgálja a felvetődő 
kérdéseket, és erről a képviselő-tes-
tületet tájékoztatni fogja.
Az advent negyedik rendezvénye a 
Közösségi Házban kerül megren-
dezésre, mivel a református temp-
lomban a fűtés nem megoldott.
A Dobozi Hírmondóval kapcsolat-
ban előterjesztésben megfogalma-
zott határozati javaslat nem került 
elfogadásra.

Az utolsó napirendben ifj. Szat-
mári Ferenc elnök úr adott tájékoz-
tatást a Kettős Körösmenti Vadász-
társaság munkájáról.

A bejelentések között hang-
zott el a 2017. évi mezőgazdasági 
tevékenységről szóló tájékoztató, 
melyet Szabó László tanácsnok ké-
szített el és a testület elfogadott. A 
képviselők megköszönték a tanács-
nok úr munkáját.

Köves Mihály polgármester tá-
jékoztatást adott az elbírált pályá-
zatokról. 

Doboz település az EFOP-1.6.2-
16-2017-00020 pályázat megvaló-
sítására 200.000.000 Ft támogatás-
ban részesül. A pályázat a szegregált 
élethelyzetek felszámolására, kép-
zésekre, szociális szolgáltató pont 
kialakítására használható fel.
Gyula, Elek, Lőkösháza, Kétegy-
háza településekkel együtt benyúj-
tott EFOP-1.5.2-16-2017-00021 
azonosítószámú pályázaton Doboz 
település 20.714.000 Ft forrást 
nyert. A pályázat keretében képzé-
sek, valamint közösségi programok 
kerülnek megszervezésre és lebo-
nyolításra. 
A Bölcsőde felújítására beadott pá-
lyázat forráshiány miatt elutasításra 
került.
Testvér-települési programokra, 
együttműködésekre pályázat kerül 
benyújtásra, mely a testvértelepülési 
kapcsolatok ápolását és fejlesztését 
szolgálja. Igényelhető támogatás 
összege 500 ezertől 2 millió forin-
tig terjed. A finanszírozás módja 
100 %-os támogatási előleg nyújtá-
sa, utólagos beszámolási kötelezett-
séggel. Benyújtási határidő holnap 
14 óra.

Molnárné dr. Tarkovács Márta 
jegyző asszony, aki egyben a helyi 
választási iroda vezetője is, tájékoz-
tatta a Képviselő-testületet, hogy a 
közelgő választási feladatok miatt 
a Dobozi Hírmondó kiadói jogát 
más szervezetnek át szeretné adni.

Puju János Zoltán képviselő a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
elnökétől beszámolót kért arról, 
hogy milyen rendezvényeink vol-
tak 2017-ben és ezek milyen költ-
ségvetéssel működtek, illetve mely 
intézmény milyen reprezentációs 
rendezvényeket tartott és mi volt 
ezek költsége.

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának  képviselő-testületi 
üléseiről  szóló jegyzőkönyvek a 
www.doboz.hu honlapon olvasha-
tók.

Köves Mihály 
polgármester

ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

A Képviselő-testület a dobozi Vadászházban ülésezett

Az Európai Unió (EU) 2014 
– 2020. közötti költségvetési ciklu-
sában a tagországok több forrásból 
származó támogatásokat vehetnek 
igénybe. Magyarország több ezer 
milliárd forint támogatást hívhat le 
ezen időszak alatt. Jó néhány ope-
ratív program keretösszegeire lehet 
pályázatot benyújtani. Ezek közül 
az egyik a Terület-és Településfej-
lesztési Operatív Program (TOP), 
melynek kerete 85 %-ban az EU-tól 
származik, nevesítetten az Európai 
Szociális Alapból, az Európai Regi-
onális Fejlesztési Alapból és a Ko-
héziós Alapból. 15 %-a Kormány-
zati támogatás. Nagyságrendileg 
ez 1.300 milliárd forint fejlesztést 
tesz lehetővé az önkormányzatok, 
egyházak, civil szervezetek számá-
ra. Az összeget különböző elvek, 
módszerek, mutatószámok alapján 
pályázati rendszerben osztják el. 
Békés megyének 57,94 milliárd fo-
rint támogatás jut. Békéscsabának 
külön efölött van egy 13 milliárd 
forintos kerete. A csaknem 58 mil-
liárd forintot a kilenc járás között, 
választókerületi szinten differen-

ciáltan keretösszegekre bontották 
és ezekre lehet pályázni. Az, hogy 
melyik járásban mekkora összegre 
lehet pályázni, több tényező be-
folyásolja. Az egyik legfontosabb, 
hogy milyen fejlett az adott járás. 
Ezt egy komplex mutatószámmal 
határozza meg egy Kormányrende-
let. A Békés megyei járások fejlett-
ség szerinti rangsora: legfejlettebb 
a Békéscsabai járás 139., Gyulai 
járás 132., Békési járás 91., Oros-
házi járás 89., Szarvasi járás 88., 
Gyomaendrődi 74., Szeghalmi 54., 
Mezőkovácsházai 18., Sarkadi já-
rás, amely a legfejletlenebb a 12. A 
fejlettségi mutatók befolyásolják a 
támogatásokra benyújtott pályáza-
tok elbírálását is, mivel a fejletlen-
ség a pontozásnál előnyt jelent. A 
mutatószámok alapján komplexen 
fejlesztendő járások: Sarkadi, Me-
zőkovácsházai, fejlesztendő járás: 
Szeghalmi, kedvezményezett járás: 
Békési, Gyomaendrődi, Orosházi, 
Szarvasi. A Békéscsabai és a Gyulai 
járás egyik csoportba sem tartozik, 
így sajnos a pályázatok elbírálá-
sa során bizonyos szempontokat 

tekintve nem élveznek előnyt. A 
különböző pályázatokban előírt 
feltételek a pályázat kiírásáig több 
alkalommal változtak. Településün-
kön évekkel ezelőtt megkezdődött 
a TOP pályázataira való felkészülés.        

2014 augusztusában két pro-
jektötlet került továbbításra: új 
óvoda építése 300 millió Ft és in-
kubátorház kialakítása 90 millió 
forintos becsült költséggel. Eze-
ket a projektterveket nem tudtuk 
benyújtani a feltételek változása 
miatt. Az újabb feltételek megje-
lenésével 2015-ben összesen 945 
millió Ft keretösszeggel számol-
tunk településünk esetében, mely 
az alábbi fejlesztéseket tartalmazta: 
út, kerékpárút aszfaltozása 40 mil-
lió Ft, új óvoda építése 300 millió 
Ft, bölcsőde energetikai felújítá-
sa 40 millió Ft, Általános Iskola 
energetikai felújítása 110 millió Ft, 
Polgármesteri Hivatal tetőcsere, 
energetikai felújítása 40 millió Ft, 
idősek otthona építése 300 millió 
Ft, orvosi műszerek, berendezések 
vásárlása 40 millió Ft, Egészségház 
energetikai felújítása 25 millió Ft, 

Napközis Konyha, Gondozási Köz-
pont energetikai felújítása 40 millió 
Ft, közösségi programok, rendez-
vények szervezése 10 millió Ft. 
Újabb változások következtek be 
a pályázati feltételekben, valamint 
a keretösszegek is változtak, mely-
re pályázhattunk, így ismételten át 
kellett gondolnunk és dolgoznunk 
a pályázati terveinket. Számtalan 
egyeztetés, konzultáció, hivatalos 
és informális megbeszélés előzte 
meg a pályázatok benyújtását és 
jellemezte az elbírálásig eltelt idő-
szakot. Igen sok munkával, melyet 
főként a Polgármesteri Hivatal 
dolgozói végeztek, a Békés Megyei 
Önkormányzat szakmai koordiná-
lásával és menedzselésével, dr. Ko-
vács József képviselő úr folyamatos 
támogatásával, Zalai Mihály elnök 
úr egyetértésével sikerült a pályáza-
tokat a Képviselő-testület döntése 
szerint határidőben benyújtanunk.

Doboz nagyközség által be-
nyujtott TOP-os pályázatokról 
részletesebben a februári számban 
olvashatnak.

Köves Mihály polgármester

A TOP PÁLYÁZATAIRÓL I. Tájékoztatjuk Önöket, 
hogy a 2018. évre 

a következő szállítási 
időpontokat terveztük:

Zöldhulladék-szállítás:
Január 17. és 31. 
fenyőfa begyűjtés
Április 20.
Május 18.
Június 22.
Július 20.
Augusztus 24.
Szeptember 21.
Október 19.
November 23.

Szelektívhulladék-gyűjtés:
Február 08.
Március 08.
Április 12.
Május 10.
Június 14.
Július 12.
Augusztus 09.
Szeptember 13.
Október 11.
November 08.
December 13.
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Kedves Doboziak!
A Képviselő-testület korábbi 

ülésén felvetődött, hogy az önkor-
mányzati képviselők adjanak szá-
mot, értékeljék, mutassák be az e 
ciklusban végzett munkájukat, te-
vékenységüket a Dobozi Hírmon-
dó hasábjain. Véleményem szerint 
nekünk választott tisztségviselők-
nek, képviselőknek a mindennapi 
munkánkkal, életvitelünkkel, hoz-

záállásunkkal, példamutatásunkkal 
kell, hogy megmutassuk érdemesek 
vagyunk a bizalomra és alkalmasak 
az önkormányzat érdekeinek meg-
felelően, a település egészéért dol-
gozni. Úgy gondolom az életünk 
egy nyitott könyv, amelyben a meg-
írt lapokat bármikor el lehet olvas-
ni. Értékelni nem önmagunkat kell, 
azt megfogalmazzák, elvégzik az itt 
élők és a Doboz iránt érdeklődők, 
mert az emberek bölcsek. A fele-
lősségünk nagy, mivel a választások 
után annak eredményét tudomásul 
véve egy egész faluért kell együtt-
működve dolgoznunk. 2014-ben 
az alakuló ülésen úgy fogalmaz-
tam, hogy egy csónakban ülünk, 
mindenkit arra kértem, hogy egy 
irányba evezzünk, hiszen ezt vár-
ják el az emberek. Így érhetünk el 
eredményeket, melyek közös ered-
mények. Az eltelt időszak bebizo-
nyította, hogy az a bizonyos csónak 
nagy munkával, időnként kevesebb 
evezővel, de előre halad. A nyilvá-

nosság biztosítását a Hírmondó 
testületi hírek rovata terjedelmének 
jelentős növelésével és a bizottsági, 
valamint a testületi jegyzőkönyvek 
szó szerinti rögzítésével végezzük 
el. A polgármester feladatköre és 
felelőssége jóval nagyobb, mint a 
testület többi tagjának. Ez így van 
rendjén. A feladatokat és hatáskö-
röket különböző jogszabályok ha-
tározzák meg. A munkám alapjait 
– talán a szakmámból adódóan is 
– a pénzügyek, a pénzügyi helyzet 
naprakész ismerete jelenti, hiszen 
minden a pénzzel függ össze. Ha 
van anyagi erőforrása az Önkor-
mányzatnak, vannak lehetőségei 
is, de ha rosszul lenne felhasznál-
va vagy kevés lenne az az összeg, 
amit el lehet költeni, akkor nem 
lehetne fejleszteni, és a működést is 
korlátozni kellene. Nagy feladatot, 
komoly munkát igényel a források 
megszerzése, akár az intézmények 
feladatellátásának szabályozására, 
akár a fejlesztési pályázatok sike-

rességére gondolunk. Az ésszerű 
működést nem kell korlátozni, 
sok fejlesztés megtörtént – melyek 
eredményei mindenki számára el-
érhetők és kézzelfoghatók - és több 
pályázat az előttünk álló 1-2 évben 
fog megvalósulni, mert a szükséges 
források rendelkezésre állnak. Az 
eddigi életem, mint sok-sok ember-
nek a munkán alapult. Amit elértem 
azt komoly munkával tettem, mert 
hiszem, hogy az ember akkor lehet 
igazán boldog és kiegyensúlyozott, 
ha amit megszerez azért megdol-
gozik és megbecsüli, a családja 
mögötte áll és tud alkalmazkodni. 
Szeretek az emberek között lenni, 
minden rendezvényen részt veszek, 
a meghívásoknak örömmel teszek 
eleget, mert a közösségeknek fon-
tos szerepük van a falu életében, és 
akkor működik jól a település, ha a 
kisebb közösségek is jól működnek. 
Dobozon ez így van, mondhatjuk: 
ez a község igazi közösség. A pol-
gármesteri megbízatást feladatnak 

tekintem, a lakosok munkaidőben 
bármikor felkereshetnek és fel is 
keresnek gondjaikkal, problémáik-
kal, melyek megoldásában próbálok 
segítséget nyújtani.

Közös sikernek tekintem az 
Önkormányzati rendezvények, ün-
nepségek megszervezését, lebonyo-
lítását, a fejlesztések megvalósítását, 
a jövő feladatainak meghatározását. 
Akik ebben részt vettek és részt 
vesznek, azok munkáját, közremű-
ködését szeretném megköszönni. 
Úgy szoktam fogalmazni, hogy 
mindig csak előre kell nézni és po-
zitívan gondolkodni, mert a múlton 
rágódni kár, eredményeket negatív 
hozzáállással, véleménnyel elérni 
nem lehet. Köszönöm az eddigi 
támogatásokat, elismeréseket, véle-
ményeket, javaslatokat, kritikákat. 

Mindenkinek jó egészséget, bé-
két, boldogságot kívánok.

Köves Mihály
polgármester

TÁJÉKOZTATÓ A POLGÁRMESTERI MUNKÁMRÓL

Tisztelt Választók!
Megkeresést kaptam a Hír-

mondó Felelős Kiadójától és 
Főszerkesztőjétől, miszerint egy-
szeri lehetőséggel élhetek, hogy a 
választókat tájékoztathassam kép-
viselői tevékenységemről.

Érdekesnek tartom az egyszeri 
lehetőséget, hiszen már 3 év eltelt 
ebből a választási ciklusból, vala-
mint szeretném kihangsúlyozni, 
hogy a 2017. novemberi testületi 
ülésre önálló képviselői indítványt 
nyújtottam be, mely szerint legyen 
a képviselőknek helye a Hírmon-
dó hasábjain keresztül kifejteni 
véleményüket, gondolataikat egyes 
testületi döntésekkel kapcsolatban, 
mert így Önök Tisztelt Választók 

jobban nyomon tudták volna kö-
vetni az Önöktől bizalmat kapott 
képviselők munkáját, döntéseiket, 
illetve a döntésekről a véleményü-
ket.

Azért írom, hogy tudták volna, 
mert ezt az előterjesztést a Képvise-
lő-testület névszerinti szavazással 4 
nem 2 igen és 1 tartózkodás mellett 
elutasította, véleményem szerint 
nem tartják fontosnak a demokrá-
cia és a nyilvánosság érvényesülését.

Amit ígértem mindig betartom, 
tehát továbbra is bárki, bármikor, 
bárhol, bármivel megkereshet én 
lehetőségeimhez képest megpróbá-
lok megoldást találni a problémá-

jukra.
Ha bárhová meghívnak én részt 

veszek, mint mindig és lehetősége-
imhez mérten minden rendezvényt 
támogatok. 

A teljesség igénye nélkül tudok 
írni, mert a terjedelem korlátozva 
van. Ez év októberében 20 éve, hogy 
képviselem Önöket megszakítás 
nélkül a képviselő-testületben. Ez 
azért történhet így, mert mindig él-
tem az Önök bizalmával, vissza vi-
szont soha nem éltem vele. Jelenleg 
a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
tagja vagyok. Döntéseimnél min-
dig két szempont kiegyensúlyozott 
egységére törekszem, magyarul a 

választók és az önkormányzat érde-
keit nézem. 

Minden olyan döntést támoga-
tok, ami a településünk fejlődését 
segíti. Például fontos a közmun-
kaprogram a családok vonatkozásá-
ban, valamint minden olyan pályá-
zat, ami bármiféle anyagi erőforrást 
tud hozni településünkre. 

Mert célom egy élhető település 
fenntartása.

Itt szeretném megragadni az 
alkalmat, hogy a 2018-as évre kí-
vánjak minden dobozi lakosnak jó 
egészséget, békét és nyugalmat.

Békési Mihály Tibor 
képviselő

Tisztelt Doboziak!

Amikor a Képviselő-testület 
korábbi ülésén felvetődött a gon-
dolat, hogy a képviselők a Dobozi 
Hírmondó hasábjain értékeljék az 
eddig végzett munkájukat, kicsit 
értetlenül álltam előtte. Ugyanis én 
azt gondolom, hogy minket, képvi-
selőket a településünk lakosságának 
kell értékelni és minősíteni. A min-
dennapi tevékenységünk és a mun-
kánk eredménye adja az értékelés 
alapját.

Az elmúlt időszakban próbál-
tam a munkámat a legjobb tudásom 
szerint végezni, a lakosság bizalmát 
megszolgálni. Arra törekedtem, 
hogy településünkön a mindennapi 
élet adta feladatokból kivegyem a 
részem, illetve a dobozi lakosok kö-
rében, az egyes vállalkozások, intéz-
mények által felvetett problémákra, 
a lehetőségekhez mérten, megol-
dást keressek. Mindemellett igye-
keztem a Polgármester úr sokrétű 
munkáját együttműködésemmel 
segíteni. Abban bízok, hogy mind-

ezekkel együtt az Önkormányzat 
egészét segítettem, és a „mi kis fa-
lunk” fejlődésének részese lehettem, 
melynek eredménye településünk 
és a dobozi lakosság javát szolgálja.

A munkámat hasonlóképpen 
szeretném a jövőben is végezni, és 
bízom abban, hogy az elkövetke-
zendő időszakban együtt, karöltve 
tudunk előre haladni és eredmé-
nyeket elérni. Hiszen mindannyian 
tudjuk, hogy a jó közösségnek ereje 
van. 

Mindenkinek köszönöm az ed-

digi együttműködést. Köszönöm, 
hogy számos rendezvény részese 
lehettem. Köszönöm az irántam 
tanúsított bizalmat, a hozzám eljut-
tatott javaslatokat, a felvetett prob-
lémákat, pozitív és negatív véle-
ményeket, hiszen mindezek nélkül 
kevesebbek lennénk.

Mindenkinek jó egészséget és 
boldog új évet kívánok!

Aratóné Vágner Margit
alpolgármester

KÉPVISELŐI BESZÁMOLÓK

Tisztelt Választópolgárok, Ked-
ves Doboziak!

A képviselői szolgálatomból 
3 év eltelt. A mandátumom felén 
túljutva, azt hiszem jogos igény az 
Önök részéről, ha kíváncsiak arra, 
mit is tettem az elmúlt időszakban 
Önökért és településünkért. Azaz 
„megdolgozom e a pénzemért”? 
Írhatnék itt a különböző érdemek-

ről, amelyeket a Képviselő-testület 
közösen ért el, de ezekről rend-
szeresen tájékozódhatnak ezen lap 
hasábjain. Ezek kötelező feladatok, 
amiket el kell végezni. Így inkább a 
hozzám köthető és az Önök szol-
gálatában, valamint településünk 
és gyermekeink érdekében végzett 
munkámról számolok most be. 

A megválasztásomat követő 
első évben, egy megyei pályázat 
jóvoltából, az én közreműködésem-
mel és segítségemmel, 250 fő dobo-
zi lakosnak volt lehetősége egy egy-
napos, teljes ellátással megtoldott és 
ingyenes kiránduláson részt venni. 
A kiránduló csoportok a Dobozi 
Általános Iskola eredményes mun-
kát végző diákjaiból, a Művelődési 
Ház és Gondozási Központ által 
szervezett csoportból, a Dobozi 
Cigány Kisebbségi Önkormányzat 
által szervezett csoportból, a Do-
bozi Mesekert Óvoda csoportjából 
és halmozottan hátrányos helyze-

tű gyerekek és szüleik csoportjá-
ból tevődtek össze. A legnagyobb 
öröm akkor ért, amikor egy kisfiú 
megfogta a kezem és azt mondta a 
Pusztaottlakai Vadasparkban, hogy: 
„Köszönöm Jani bácsi! Én most 
nyaralok először együtt apával.” Én 
köszönöm, hogy segíthettem eb-
ben!

Az idén 4. alkalommal szer-
veztük meg barátaimmal a Dobozi 
Taekwondo Edzőtábort, amely az 
én álmom volt és mára országos 
szintűvé nőtte ki magát. Világ és 
Európabajnokok, Világkupa győz-
tesek, többszörös Magyar bajnokok 
és sportolni vágyó felnőttek és gye-
rekek jöttek el Dobozra és vitték – 
viszik el jó hírét településünknek a 
világ minden pontjára, ahol a verse-
nyek miatt megfordulnak. 

Folyamatosan támogattam és 
támogatom, mind erkölcsileg, mind 
a képviselői tiszteletdíjam terhére a 
tehetséges dobozi diákokat, fiatalo-

kat, versenyzőket, az egyesületeket, 
alapítványokat, akik szép eredmé-
nyeket érnek, értek el különböző 
területeken és megmérettetéseken. 

Barátommal Metz Józseffel fo-
lyamatosan fenntartjuk és működ-
tetjük az EKSD Alapítványt, amely 
évek óta egyedüli lehetőség azok-
nak, akik az erő és küzdősportokat 
kedvelik Dobozon. Szabó Ferenc (1 
dan) mester vezetésével Kyokushin 
karate, Szedoglavits Alajos (3dan) 
mester vezetésével Taekwondo, 
Nyárfádi Csaba vezetésével (kék 
öv) brazil jitsu és földharc foglalko-
zások zajlanak rendszeresen a Hold 
utcai teremben és kondizni járhat-
nak, a kondi terembe a sportolni 
vágyók. Együttműködési megál-
lapodást kötöttünk az Integráció 
a Roma Fiatalokért Egyesülettel 
és ennek keretében dobozi roma 
fiatalok sportolhatnak az alapítvá-
nyunknál, Ferkovics János egyesü-
letvezető koordinációja mellett.  

A Megyei Döntéshozó testü-
letek előtt folyamatosan és haté-
konyan lobbiztam a településünk 
fejlesztése céljából beadott pályá-
zataink sikere érdekében.  Ennek 
is köszönhető, hogy támogatást 
kapott a Dobozi Református Egy-
házközség, hogy megújul az Egész-
ségügyi Központ, a Dobozi Általá-
nos Iskola és reményeim szerint a 
Dobozi Mesekert Óvoda, valamint 
az Önkormányzat épülete is.

 Vallom, hogy „…egy jól műkö-
dő kórusnak is szüksége van olyan 
hangra, amely messzire hallatszik 
és odafigyelnek rá az értő fülek…” 
úgy gondolom, az én hangom egy 
ilyen hang és ígérem, hogy továbbra 
is Dobozért hallatom. Köszönöm, 
hogy figyelmére méltatott!

Puju János Zoltán
képviselő
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Tisztelt Dobozi Lakosok! Ked-
ves Doboziak!

Először is szeretném megkö-
szönni a véleményeket és az ész-
revételeket, melyek segítettek a 
képviselői munkámban. Édesanya 
vagyok és 2017-től nagymama 
is, ami rengeteg erőt, örömöt és 
energiát ad! Jelenleg Békéscsa-
bán dolgozom egy Uniós pályá-
zati program keretein belül mint 
projektmunkatárs, melynek célja a 
megváltozott munkaképességű sze-
mélyek nyílt munkaerőpiacra való 
visszajuttatása. Szép feladat, jó ér-
zés segíteni!

Munkám mellett maximálisan 
részt veszek a településfejlesztés 
politikájában. A Pénzügyi és Ügy-
rendi Bizottság elnökeként végzem 
a munkámat, továbbá tagja vagyok 
a Szociális és Gyermekügyek Bi-
zottságának is. Ezekben a bizott-
ságokban a többi taggal közösen 
készítjük elő a testületi anyagokat. 
Nagyon örülök az elért eredmé-
nyeknek, melyeket a független 
polgármester csapatában indulva 
közösen megfogalmaztunk és meg 
is valósítottunk. Habár csalódott 
is vagyok, mert gyakran „falakba” 
ütközöm! Mondhatnám, hogy csa-
tákat vívok. De talán jó is ez így, hi-

szen a vélemények ütköztetése viszi 
előre a dolgokat.

Továbbra is fontosnak tartom 
a munkahelyteremtést és az idősek 
bentlakásos otthonának megvaló-
sítását és jelzőrendszeres házi se-
gítségnyújtás bevezetését, továbbá 
a közmunkaprogram realizálását. 
A közös munka eredményeként 
számos pályázatot nyert meg a te-
lepülés, mely mindannyiunk szá-
mára közös öröm és siker. Ilyen 
például az Egészségügyi Központ 
és a Hivatal fűtésének korszerű-
sítése, az Óvoda felújítása. A 200 
millió forint 100%-os vissza nem 
térítendő szegregált élethelyzetek 

felszámolása komplex programok-
kal (ESZA) pályázat, melyek elő-
készítésében aktívan részt vettem 
Molnárné dr. Tarkovács Márta 
jegyző asszonnyal és Szatmári Jú-
lia Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
külső bizottsági tagjával. A pályá-
zat megvalósításához felajánlottam 
további segítségemet. Zárásként 
mint Doboz település képviselője 
mindenkinek jó egészséget és bé-
kességben, boldogságban gazdag új 
évet kívánok!

Váradi Mária
képviselő

Kedves Doboziak!
Az egyik képviselőtársam vetet-

te fel, hogy a testület tagjai értékel-
jék, számoljanak be a képviselőként 
végzett tevékenységükről a Dobo-
zi Hírmondóban. Az ötletet kissé 
furcsának tartom, mivel ismernek 

bennünket és nap mint nap találko-
zunk a településen élőkkel. 

Hálás vagyok Doboz lakossá-
gának a megszavazott bizalomért 
és úgy gondolom, hogy tőlem tel-
hetően, lelkiismeretesen végzem a 
rám bízott feladatokat. Ezek közé 
tartozik a képviselői munka mellett 
a mezőgazdasági tanácsnoki felada-
tok elvégzése. A bizottsági és kép-
viselő-testületi ülések jegyzőköny-
vei alapján nyomon lehet követni 
a munkánkat. A jegyzőkönyvek 
hozzáférhetőek, mindenki számára 
elérhetőek.

Jómagam is a mezőgazdaságból 
élek. Az önkormányzat csaknem 
50 hektár mezőgazdasági területtel 
rendelkezik. A földműveléssel kap-
csolatos munkákat nagy odaadással, 
tapasztalatom és a szakmai taná-
csok alapján igyekszem maximáli-
san szervezni, elvégezni, irányítani. 
Rendszeresen személyesen is részt 

veszek a munkavégzésben, mert a 
közfoglalkoztatott munkatársak 
igénylik a példamutatást. Szeretek 
közösségben dolgozni, hiszen kevés 
jobb érzés van a közösen jól vég-
zett munka öröménél. A munkánk 
eredményességét mutatja, hogy az 
előző ciklushoz képest jelentősen 
megnőtt a mezőgazdasági termé-
nyekből származó önkormányzati 
bevétel.

A másik képviselői feladatom a 
Szociális és Gyermekügyek Bizott-
ságának elnökeként segíteni az em-
bereken. Sajnos sok hátrányos hely-
zetű, nehéz anyagi helyzetben lévő 
ember él a településünkön, akik 
segítségre szorulnak. Tevékenyen 
részt veszek az ülések előkészítő 
munkáiban, a bizottság elnökeként 
részt veszek a döntéshozatalban, 
ami nem minden esetben hálás 
feladat.  A döntéseket az öttagú 
bizottság hozza meg. Személyesen 

is segítettem ruhaadománnyal és 
más módon az embereken, igaz, 
ezeket nem publikáltam a világ-
hálón. Rendszeresen részt veszek 
a Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság 
ülésén is, ahol szintén részt veszek 
a döntéshozatalban. Képviselői 
jelölésem idején vállaltam, hogy 
megválasztásom esetén támogatom 
a helyi Sportegyesületet. Lehetősé-
geimhez mérten, mint képviselő és 
mint játékos is folyamatosan adok 
támogatást, részt veszek a támoga-
tásokkal kapcsolatos döntésekben. 
(játékoskénti támogatások: sporto-
lók mérkőzésekre sportorvosi vizs-
gálatokra, sportmezek, melegítők 
beszerzése, iskolai kézilabda-csapat 
anyagi támogatása stb.).

Amikor elindultam ezen az 
úton, sok volt a bizonytalanság és 
a kétely bennem, hogy vajon képes 
leszek-e ilyen fiatalon megbirkózni 
a képviselői feladatokkal, de vissza-

tekintve úgy érzem, rászolgáltam a 
lakosság bizalmára, meg tudok fe-
lelni az elvárásoknak.

Szeretném a képviselői mun-
kámat az elkövetkező időben is 
legalább így végezni. A bizottsági 
és képviselő-testületi üléseken, ren-
dezvényeken, községi ünnepsége-
ken szinte maradéktalanul mindig 
részt vettem és ez, ezután is így lesz. 
Nagyon fontosnak tartom, hogy azt 
a bizonyos szekeret együtt és egy 
irányba húzzuk.

„Azért vagyunk egy csapatban, 
hogy közösen győzzünk és közösen 
érjünk el sikereket!”

Végül, de nem utolsó sorban 
szeretném megköszönni a szociális 
és a gazdálkodási csoport  dolgozó-
inak a munkáját, akik a kezdetektől 
fogva nagyban segítenek feladata-
imban.

Szabó László
képviselő

Tisztelt Olvasók! Kedves Do-
boziak!

Szilveszter éjjelén az újévet a 
Himnusz éneklésével nyitjuk. Janu-

ár 22-én a Magyar Kultúra Napján 
és a hozzá kapcsolódó rendezvé-
nyeken több százan, doboziak újra 
elénekeljük: „Isten, áldd meg a 
magyart, jó kedvvel, bőséggel…”. 
Szeretek együtt ünnepelni a falu-
beliekkel, mert jó találkozni, együtt 
lenni, beszélgetni egymással, együtt 
örülni mások sikerének, nézni, hall-
gatni a gyerekek, felnőttek műsorát, 
ahogy verset mondanak, énekelnek, 
zenélnek, táncolnak vidáman. Jó 
látni, megélni, hogy tudunk együtt 
ünnepelni! Meghitt és felejthetet-
len pillanatok ezek, amire legtöb-
bünk szeme könnybe lábad. Kötő-
dés ezer szállal az otthonunkhoz, 
mert azok, akik szeretünk itt élni, 
azoknak Doboz a világ közepe! 
Összetartozunk jóban, rosszban, 

és nap, mint nap teszünk és dolgo-
zunk azért, hogy mindenki, aki itt 
született, az szeressen itt élni.

Nekünk, képviselőknek legfon-
tosabb feladatunk a Dobozon élő 
emberek életminőségének javítása, 
életük szebbé, jobbá tétele, a falu-
közösség összetartásának erősítése. 
Döntések hozatala a település fej-
lődését illetően, döntés pályázatok 
benyújtásáról, megvalósításáról és a 
mindennapi életben adódó felada-
tok megoldásáról.

Alapvető kötelességünk részt 
venni a képviselő-testületi üléseken, 
ahol a falu sorsát meghatározó dön-
tések születnek, ahol elmondhatjuk 
véleményünket és meghallgathat-
juk mások véleményét a települé-
sünket érintő kérdésekről, intézmé-

nyeinkről, fontos közügyekről.
Települést építeni, faluközössé-

get fejleszteni csak szeretettel lehet. 
Dolgunk példát mutatni minden-
kinek, ahogy munkánkat szeretjük 
és becsületesen elvégezzük. Tesszük 
ezt azért is, hogy gyermekeinknek, 
fiataljainknak ez legyen a követen-
dő. Nagyon fontos, hogy mit adunk 
tovább ebből a kölcsönkapott vi-
lágból gyermekeinknek. Megta-
nulják-e, hogy szeretettel, tiszte-
lettel, megbecsüléssel, őszintén 
forduljanak családtagjaik, barátaik, 
munkatársaik és embertársaik felé? 
Nagyon fontos, hogy mit adunk to-
vább!

Fontos lenne elhagyni rossz 
szokásainkat, a haragot, az irigy-
séget. Hiszen mi a lényeg: hogy az 

ember békében éljen önmagával, a 
világgal.

Régóta szeretem Assisi Szent 
Ferenc gondolatait, és remélem, így 
vannak ezzel nagyon sokan. Ezért 
szeretném megosztani a Dobozi 
Hírmondó minden kedves Olva-
sójával! 
„Szeretet legyen ott, ahol ma gyűlölet 
van.
Megbocsátás, ahol bűn.
Egyetértés széthúzás helyett
Legyen igazság, ahol tévedés van
És öröm ott, ahol ma szenvedés.
Sötétség helyén hit legyen!”
Mindannyiuknak boldog újévet kí-
vánok!

Hidvégi Julianna
képviselő

Önkormányzatunk 2017. évi 
gazdálkodása lehetővé tette, hogy 

1000 családnak 4000 Ft értékű, 
élelmiszereket tartalmazó csoma-
got oszthassunk ki. A Képvise-
lő-testület az ehhez szükséges for-
rást a költségvetésben biztosította. 
A Szociális- és Gyermekügyek 
Bizottsága döntött a csomag tartal-
máról és a jogosultakról. Igyekeztek 
úgy meghatározni a jogosultak kö-
rét, hogy a szociális ellátásban ré-
szesülők és a 70 év felettiek jelentős 
része kapjon segítséget. Az emberek 
nagy örömmel vették át és köszön-
ték meg a csomagokat. Második 
alkalommal sikerült saját forrásból 
a dobozi családok kétharmadának 
élelmiszercsomagot adományozni. 

Köszönöm a képviselő-testületi 
tagok munkáját és a munkatársaim 
közreműködését.

Köves Mihály
polgármester

MERT ADNI MINDIG JÓ

Adni és kapni is mindig jó

Köves Mihály polgármester, 
Aratóné Vágner Margit alpolgár-
mester asszony, valamint Molnárné 
dr. Tarkovács Márta jegyző asszony 
2017. december 5-én köszöntötték 
a 100 éves Szabó Sándorné, Megye-
ri Zsófiát születésnapja alkalmából. 
Doboz nagyközség vezetősége az 
ünnep okán virágcsokorral, a mi-

niszterelnök által aláírt emléklappal 
és csokoládétortával lepte meg a 
nénit. Lánya, Esztike néni elmesél-
te nekünk édesanyja élettörténetét. 

„1917. december 3-án született 
Dobozon. Édesapját korán elveszí-
tette így édesanyja nevelte. Nagyon 
fiatalon, már 13 évesen dolgozni 
kezdett, kisgyermekre vigyázott. A 

történet érdekessége, hogy édes-
anyám annak idején még a dobozi 
származású „Úszó Pápára”, a gyerek 
Széchy Tamásra is vigyázott. Ké-
sőbb egy másik családnál szolgá-
lóként dolgozott. 18 évesen ment 
férjhez Szabó Sándorhoz. Házassá-
gukból 5 gyermek született. Édes-
anyám piacozásból élt, virágot árult.  
„Ki a virágot szereti rossz ember 
nem lehet”. Édesapámmal 50 évig 
éltek házasságban, melyet még bol-
dogabbá tett a 8 unoka és az 5 dé-
dunoka. 1993-ban állapota romlani 
kezdett azóta én gondozom fiam-
mal, Gyuszival.”

A 100 éves néni mindennapjai 
általában nyugodtan zajlanak vagy, 
ahogy a köszöntött szülinapos lá-
nya fogalmazott: „Szépen minden 
megy a maga útján”

Szabó Sándornénak ezúton is jó 
egészséget kívánunk.

Domokos Adrián

A 100 éves néni Széchy Tamással

100 ÉVES KÖSZÖNTÉS

KÉPVISELŐI BESZÁMOLÓK
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Az előző évek hagyományait 
folytatva, idén is gyűjtöttük a ci-
pős dobozokban összeállított aján-
dékcsomagokat. Sokan évközben 

is adakoznak, ha csak lehetőségük 
adódik, jótékonykodnak. Mégis 
az év évégi ünnepek közeledtével 
egyre nyitottabban figyel minden-
ki egymásra. A településünkön élő 
adakozó gyerekek és felnőttek sem 
tették másként, hiszen 74 gyermek 
és családja ünnepét tették meghitté 
és boldoggá felajánlásaikkal. A ka-
rácsonyi adományozáshoz a Békés 
Megyei Vöröskereszt Dobozi Alap-
szervezete is csatlakozott 1-1 édes-
ség csomaggal. A felhívásra gyűjtött 
ajándékok a Család- és Gyermek-
jóléti Szolgálattal kapcsolatban álló 
gyerekekhez kerültek, melyet 2017. 
december 22-én a Dobozi Gondo-
zási Központ karácsonyfája mellett 
vettek át az érintett gyerekek.

Ezúton szeretnénk megköszön-
ni minden kedves dobozi lakosnak 
az önzetlen segítségét, melyet a 
2017. évben felajánlásaikkal nyúj-
tottak.

Szabó Mária

DOBOZNYI SZERETET

A Dobozi Gondozási Központ 
karácsonyfája rengeteg ajándékkal

A Mozgáskorlátozottak Békés 
Megyei Egyesülete dobozi helyi 
szervezetének decemberi évzáró 
rendezvénye az egri „nyaralás” volt. 
Kis létszámmal, de megnéztük Eger 
nevezetességeit, a téli feldíszített 
Dobó teret, és ki-ki a kedve sze-
rint töltötte azt a pár napot. Részt 
vettünk az adventi gyertyagyújtás 
rendezvényen, majd a megyei év-
záró napon. Az új év első hónapi 
rendezvénye a január 20-i Pótszil-
veszter lesz, mely a nagy érdeklő-
dés miatt, Békéscsabán a Kornélia 
Étteremben lesz, ahol a menü ka-
lács, húsleves, fasírt, tarja, zöldséges 

burgonya, sütemény és ásványvíz 
lesz. Részvételi díj tagoknak 1500 
Ft, nem tagoknak 2000 Ft. Zene: 
Bajcer Zenekar. Érdeklődni a Do-
bozi Gondozási Központban, a fo-
gadóórán hétfőn 9-11 óráig, vagy 
Krupincza Mihálynénál, illetőleg a 
06/70 321-8283-as telefonszámon 
lehet. Tervezzük a Helytörténeti 
Vetélkedőn való részvételt is, je-
lentkezni lehet a fentebb közölt 
módokon. A tagdíjakat újra lehet 
rendezni a 2018-as évben.

Vantara György 
a helyi szervezet vezetője

ÉVZÁRÁS-ÉVKEZDÉS

Egerben kirándultak a dobozi mozgáskorlátozottak

 A Balogh Kft. hagyományosan 20 családnak segített karácsonykor élelmiszer 
csomaggal az ünnep szebbé tételében. A csomagokat Aratóné Vágner Margit 
alpolgármester asszony és Takácsné Balogh Zsuzsanna cégvezető adta át.

ISMÉT CSOMAGOT OSZTOTT A BALOGH KFT.

Több szem többet lát! – tartja 
a mondás. Ez hatványozottan igaz 
egy olyan tantestületben, ahol fi-
gyelnek egymásra a pedagógusok 
és a diákok. Debreceni Hajnalka 
tanító néni ugyanis egy pályáza-
ti felhívásra figyelt fel, melyet az 
Ozone Tv hirdetett meg. Gyorsan 
megosztotta az információt, így 
történt, hogy Balogh Lászlóné Lí-
via tanár néni – aki kiválóan ismeri 
iskolánk környezettudatossággal, 
a fenntarthatóságra neveléssel, a 
környezeti-, és egészségneveléssel 
kapcsolatos programjait, hiszen ő 
készítette el az ökoiskola cím el-
nyeréséhez szükséges pályázatot - 
nevezte a Dobozi Általános Iskola 
Ökotáborát és szakkörét az Ozone 
Zöld díjra. 

Az Ozone Tv 2017-ben is dí-
jazta azokat az iskolákat, melyek-

nek fontos bolygónk jövője, melyek 
a mindennapjaik során tesznek is 
azért, hogy a Föld a minket kö-
vető generáció számára is élhe-
tő hely legyen. Olyan vállalatok, 
magánszemélyek civil szervezetek 
és általános iskolák, óvodák, szak-
körök jelentkezhettek, akik konk-
rét környezettudatos innovációt 
valósítottak vagy valósítanak meg. 
Tekintettel arra, hogy a Dobozi Ál-
talános Iskola a hétköznapok során 
is törekszik arra, hogy minél kisebb 
ökológiai lábnyomot hagyjon maga 
után, kiemelt fontossággal kezeli a 
környezetvédelmet és a fenntart-
ható fejlődést, Lívia tanár néni be-
nyújtotta a pályamunkát. 

A pályázatok elbírálását köve-
tően megtudtuk, hogy nyolcadik 
alkalommal adták át az Ozone 
Televízió, Magyarország egyetlen 
zöld tematikus tévécsatornája ál-
tal 2010-ben alapított Zöld-díjat, 
melyre még soha ennyi pályázat 
nem érkezett.

Dr. Béres András, a Hermann 
Ottó Intézet szakmai ügyveze-
tő-helyettese, a zsűri elnöke, a díj 
jelentőségét méltatva rámutatott, 
hogy az Ozone Zöld-díj egyik kül-
detése a fenntarthatóság fontossá-
gára való figyelemfelhívás. Hogy 
ennek az elmúlt nyolc évben sike-
rült elvetni a magjait, mi sem bi-
zonyítja jobban, mint hogy az idei 
díjátadóra rekordszámú, összesen 
68 jobbnál-jobb pályamű érkezett. 
A környezettudatos gondolkodás 

kialakításának az óvodák és az is-
kolák a legfontosabb alappillérei, 
hiszen minden az óvodákban és is-
kolákban dőlhet el. 

A Dobozi Általános Iskola in-
tézményvezetője, Zsigmond Károly 
is felismerte ennek jelentőségét, 
ezért is kezdeményezte iskolánk 
ökoiskolává nyilvánítását. E rangos 
címet egy éve, 2017 januárjában 
nyertük el. Azóta szervezett kere-
tek között, s ha lehet, még tudato-
sabban folytatjuk az évtizedek óta 
működő, szerteágazó környezet-
védő munkát, megragadva minden 
lehetőséget az ökotudatos magatar-
tás közvetítésére. Az iskolánkban 
folyó munka meggyőzte a zsűrit 
is. A benyújtott pályázat alapján az 
Ozone Tv csapata levélben biztatta 
iskolánk csapatát: „A zsűri minden 
évben kioszt egy különdíjat azon 
pályázónak, aki tevékenységével 
bizonyítja, hogy kiemelt fontos-
sággal kezeli a környezetvédelmet 
és a fenntartható fejlődést, akinél a 
kreativitás és a környezettudatosság 
ötvözéséből hasznos, példaértékű 
megoldás születik. A zsűri értéke-
lései alapján a Dobozi Általános 
Iskola kiemelkedő munkát végzett 
annak érdekében, hogy a jövő gene-
rációi is fontosnak tartsák környe-
zetünk megóvását. Folytassák ezt a 
csodálatos tevékenységet!”

Hálásan köszönjük az Ozone 
Tv által odaítélt „Ozone Zöld-díj 
2017” különdíját!

www.dobozialtalanosiskola.hu

ORSZÁGOS ELISMERÉS A KÖRNYEZETVÉDELEM JEGYÉBEN

Az Erdők hete rendezvényso-
rozat alkalmából, „Tovább táncol a 
tobozmanó” címmel általános isko-
lások részére alkotópályázatot hir-
detett a Dél-alföldi Erdészeti Zrt. 
Tájékoztatási Központja.

Természetes anyagokból, saját 
kezűleg készített figurákkal, játé-
kokkal lehet nevezni a pályázatra. 
A beérkezett műveket népmű-
vészekből, pedagógusokból és a 
Dél-alföldi Erdészeti Zrt. munka-

társaiból álló zsűri értékelte korcso-
portonként. Iskolánkból négy 5.a 
osztályos tanuló – Balog Boglárka, 
Czegle Zsolt Bendegúz, Nagy Ben-
ce és Szűcs Nikolett - munkáját jut-
tattuk el a bírálóbizottság elé.

A díjazott munkák készítőit 
december 11-én 15 órakor a Gyula 
- Városerdőn lévő Erdei Iskolában 
jutalmazták, a beküldött alkotások-
ból összeállított kiállítás megnyitó 
ünnepségén.

A rendezvényre Czegle Zsolt 
Bendegúz 5.a osztályos tanuló ka-
pott meghívást. Jutalmát Szabados 
Kristóf felkészítő tanár kíséretében 
vette át.

A pályamunkákról digitális ar-
chívumot készítenek, a díjnyertes 
műveket az erdei iskolában, állandó 
kiállításon őrizik tovább.

www.dobozialtalanosiskola.hu

Az alkotópályázat ügyeskezű résztvevői

TOVÁBB TÁNCOL A TOBOZMANÓ

A Békéscsabai Jókai Színház 
meghallgatást írt ki Róbert Gida 
szerepére a készülő Milne: Mici-
mackó című produkció kapcsán. 
A válogatásra 8-12 év közötti fiúk 
jelentkezését várták. A meghall-
gatásra Nyul Zoltán Bence is je-

lentkezett, izgatottan várt a sorára 
25 társa mellett december 12-én. 
A válogatásra nem kellett külön 
készülni, a jelentkezőkkel egy je-
lenetet próbált Tege Antal rende-
ző, melynek szövegét a helyszínen 
kapták meg a Róbert Gida jelöltek. 

A rendező elmondta: „Minden je-
lölt nagyon tehetséges és mindany-
nyian nagyon mások. A válogatáson 
a Micimackót alakító Gulyás Attila 
is közreműködött. Szempont volt, 
hogy Róbert Gida és Micimackó 
jól mutasson a színpadon.”

Bence nem csak minden szem-
pontnak megfelelt, tehetségével és 
bájával meggyőzte a Tege Antal 
rendezőt, így - a battonyai Cazac 
Itai Lior mellett, kettős szereposz-
tásban - ő játszhatja Róbert Gidát. 

Mérhetetlenül büszkék va-
gyunk Bencére, nagyon sok sikert 
kívánunk neki és természetesen 
kíváncsian várjuk az előadást. A 
szeretetről, barátságról szóló művet 
február 14-én tűzi műsorára a Jókai 
Színház.

(fotó: Ignácz Bence – A-Team)
www.dobozialtalanosiskola.hu

Nyul Zoltán Bence a Békéscsabai Jókai Színház meghallgatásán

ISKOLAPADBÓL SZÍNPADRA
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STAFÉTA

Köszönöm a megtisztel-
tetést kedves Ricsi barátom-
nak, hogy nekem adta át a sta-
fétát és bemutatkozhatok. 
Balogh László vagyok 21 éves. A 
Dobozi Általános Iskolában kezd-
tem el tanulmányaimat. Kisiskolás 
éveim alatt karatéztam kisebb na-

gyobb sikerekkel. Ezeket követő-
en Békéscsabán, a Szent-Györgyi 
Albert Gimnázium és Szakközép-
iskolában tanultam rendészeti sza-
kon, ahol sikeres érettségi vizsgát 
tettem. A gimnázium utolsó évében 
jelentkeztem a Körmendi Rendé-
szeti Szakközépiskolába, ahol ered-
ményes fizikai, műveltségi, pszicho-
lógiai és orvosi alkalmassági tesztek 
után kaptam az értesítést, hogy 
felvettek és szeptembertől kezdhe-
tem meg tanulmányaimat. Az első 
év végén a szakmai tavaszi, vala-
mint nyári gyakorlatomat a Dobozi 
KMB-Iroda Rendőreivel hajtottam 
végre. A másodévem megkezdésé-
vel az évfolyamunkat kinevezték 
próbaidős őrmesterré, és Pest me-
gyébe vezényeltek, ahol háromhetes 
váltásban jártam iskolába, valamint 
a gyakorlati helyemre. 2017 nya-
rán sikeres szakmai vizsgát tettem 
és azóta dolgozom Pest megyében.  
Tervezem majd, hogy egy idő után 
itt Békés megyében fogok dolgozni.

Köszönöm, hogy bemutatkoz-
hattam, szeretném átadni a stafétát 
Csóti Kittinek.

Ebben a számban 
Balogh László mutatkozik be

Jó hangulatú volt a Dobozi SE szezonvégi záró rendezvénye

DOBOZI SE SZEZONVÉGI ZÁRÓ VACSORÁJA

Az orvosi ügyelet 
telefonszámai

Munkanapokon 
16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó: 
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea: 
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők 
telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella 
rendelője: 

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó 

rendelője: 
06/66 635-372

Dr. Márki Andrea 
rendelője:  

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő: 

06/66 268-466
A védőnők rendelője: 

06/66 269-456
Felnőtt központi

 ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás 

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39. 
Tel.: 06/66 463-004
Gyermek ügyelet: 

Pándy Kálmán Kórház 
Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11. 
Tel.: 06/66 463-633

Alföldvíz Műszaki hibabejelentés: 06/80 922-333
Szennyvízbekötés bejelentés: 06/40 922-334

DÉMÁSZ Telefonos ügyfélszolgálat: 06/62 565-600 
6-os gomb: hibabejelentés

Égáz – Dégáz Hibabejelentés: 06/80 440-141, 06/80 820-141

2017. december 02. napján ke-
rült megrendezésre a Dobozi Sza-
badidős Tömeg- és Versenysport 
Egyesület őszi szezonvégi záró va-
csorája.

Tóth Sándor az Egyesület el-
nöke a megjelentek köszöntésének 
keretén belül, külön köszönetet 
mondott az est díszvendégei, Köves 
Mihály polgármester úr, Tóth Már-
ton, valamint Süle István, a Magyar 
Labdarúgó-szövetség (MLSZ) ve-
zetőségi tagjai részére.

A díszvendégek felszólalását 
követően, Barcsay Attila, a Dobo-
zi SE felnőtt, illetve Kiss László, az 
ifjúsági csapat edzője értékelte az 
elmúlt hónapokat.

„Örömmel elmondhatom, hogy 
felnőtt csapatunk nem mostaná-
ban szerepelt ilyen kimagaslóan az 
őszi szezonban, csupán egy ponttal 
lemaradva az első helyezettől.” – 
hangoztatta az edző, Barcsay Atti-
la. Hozzátette továbbá, nagy öröm 
számára, hogy sikerült ilyen mér-
tékben összekovácsolni a csapatot, 
hiszen bebizonyították, azon túl, 
hogy egymásért, de egy csapatként 
is tudnak küzdeni, akár hátrányból 
is fel tudnak állni.

Kiss László, az ifi csapat edzője 
a következő gondolatokkal nyitotta 
beszédét:

„A kezdeti nehézségeket köve-

tően, álmomban nem gondoltam 
volna, hogy a fiúk ilyen jó ered-
ménnyel zárják a szezont. Büszkén 
elmondhatom, hogy ifi csapatunk 
eljutott odáig, hogy az első helyen 
álló békésszentandrási csapatot 
hazai pályán le tudta győzni!” – 
hangsúlyozta Kiss László. Öröm-
mel tapasztalta továbbá, hogy hét-
ről-hétre egyre többen csatlakoztak 
a csapathoz, és bízik benne, hogy a 
tavaszi szezonban tudnak erősíteni 
a csapaton, a még sikeresebb sze-
replés érdekében.

A köszöntők, valamint az érté-
kelések elhangzását követően, Tóth 
Sándor elnök néhány gondolattal 
beszámolt az Egyesületet érintő lé-
nyeges kérdésekről.

Ennek keretén belül, köszöne-
tet mondott Doboz Nagyközség 
Önkormányzatának, a régi és je-
lenlegi vezetőségi társainak, a tá-
mogatóknak, és nem utolsó sorban 
mindazoknak, akik akár személyi,- 
vagy tárgyi, akár anyagi oldalról tá-
mogatják az Egyesületet.

„Az este hátralévő része egy jó 
hangulatú vacsorával egybekötött, 
zenés mulatsággal záródott, ame-
lyen bebizonyosodott, hogy focistá-
ink nem csak futballozni, de táncol-
ni is remekül tudnak.”- tette hozzá 
nevetve Tóth Sándor.     

Horgásztársak figyelem!
A SA-PI Horgászegyesület valamennyi tagját kérjük tisztelettel, 

hogy a 2017. évi fogási naplót lehetőség szerint mielőbb, 
de legkésőbb 2018. január 31. napjáig kitöltve leadni szíveskedjen.

Köszönettel
a SA-PI Horgászegyesület

képviseletében:
Tóth Sándor

Tevékenységünk részletezése
Falusi élet bemutatása:
A falun élő családok életének a 

négy évszak szabott keretet. Az év-
szakok határozták meg a feladato-
kat, a napi tennivalókat, és azt, hogy 
az együtt töltött időt milyen mun-
kával töltsék ki. Mert a haszonta-
lan időtöltés számukra ismeretlen 
fogalom volt. Mégis megtanulták, 
hogyan ötvözzék a munkát és a ki-
kapcsolódást. 

Talán ismerik a mondást, hogy 
a vidéki ember a kakasok kukoré-
kolására ébredt, és a tyúkokkal tért 
nyugovóra. Közben pedig szorgos 
munkát végzett szigorú rendszer-
ben a ház körül: művelték a kertet, 
a veteményest, és ellátták a jószágo-
kat. Igyekeztek mindent megter-
melni, amire a családnak szükséges 
lehetett úgy a mindennapjaikban, 
mint a zord télre készülve. A friss 

zöldségeket és a gyümölcsöket nem 
a zöldségesnél vették, ahogyan a 
tojást is a tojófészekből szedték 
össze, az elfogyasztott hús pedig 
olyannyira friss volt, hogy hűtőláda 
hiányában főzés előtt vágták le a 
szárnyasokat. 

A télre készülve a disznóvágá-
sokon füstöléssel igyekeztek tar-
tósítani a kolbászt, a szalonnát, a 
sonkát. A zsírszalonnából hosszan 
eltartható és sokoldalúan hasz-
nosítható tepertőt készítettek, és 
a kisült zsírt főzéshez használták. 
A kertben pedig igyekeztek olyan 
zöldségféléket is veteményezni, 
amely időtálló volt télen is, mint 
például a burgonya, vagy a zöld-
ségfélék, melyek elvermelve hosszú 
hónapokon át megtartották a zöld-
ség zamatát; valamint jó szolgálatot 
tettek a száraz hüvelyesek – a bab, a 
borsó, a lencse-, melyek levesek és 

főzelékek alapanyagai voltak. 
Télen pedig, amikor a föld ép-

pen nem adott munkát, eljött a 
közösségi élet ideje. Együtt dol-
goztak, és közben szórakoztak. Ek-
kor készültek a seprűk, a kosarak. 
Az asszonyok és a lányok szőttek, 
varrtak, hímeztek. Közben pedig 
lehetett énekelni, mesélni, játszani. 
Ilyenkor összejött a család, a szom-
szédok, és az együtt végzett munka 
közben jól érezték magukat.  

Melyek hát azok az értékek, me-
lyek a falusi ember életének moz-
gatórugói voltak? A szervezettség, a 
szorgalom, a természet tisztelete és 
az együttműködés képessége.

Falusi vendégasztal: 
A falusi vendégasztal nem más, 

mint a hagyományos családi étke-
zésekhez készített házi élelmisze-
rekhez és gasztronómiai hagyomá-
nyokhoz kapcsolódó tevékenységek 
bemutatása, és az így előállított sa-
ját portékák értékesítése. 

Az előző sorokon ismertetett 
jószágok valamint, a konyhakerti 
növények és a gyümölcsös termé-
seinek feldolgozása a bemutató jel-
legén túl azt a célt szolgálja, hogy 
a helyiek generációról generációra 
örökített receptjei szerint valódi 
esztétikai és gasztronómiai élményt 
nyújtson látogatóinknak. 

A felszolgált ételek főként saját, 
vagy legalábbis helyi friss áruból 
készülnek. Az udvaron épített ke-
mence, a grillező és a bográcsnak 
épített tűztér mind-mind egy újabb 
lehetőség arra, hogy az ételek elké-
szítésének sokszínűségét varázsol-
juk vendégeink elé. 

ÉRTÉKEINK - A DOBOZI BODOR PORTA BEMUTATÁSA 2.

A Bodor Porta ízletes ételei kemencében készülnek

„Séta az élet, semmi más, nincs ér-
kezés, csak indulás!

Az út rögös és nehéz, de boldo-
gulsz, ha nem félsz!

De soha ne feledd: egyszer meg-
szűnik a sétatér,

A szív kialszik, s az élet véget ér.”
Megrendüléssel értesültünk 

Püspöki Doktor Úr haláláról. Rész-
véttel és együttérzéssel osztozunk a 
család fájdalmában, bánatában. 

Nagy hivatástudat jellemezte 
életpályáját, melyben mindent az 
orvosi hivatás alá rendelt.

1972. szeptember elsejétől 
2009. január 31-ig, 37 éven át volt 
Dobozon körzeti orvos, majd há-
ziorvos. 2005. augusztusáig a köz-
ponti ügyelet bevezetéséig volt 
olyan időszak, amikor 6 hónapon 
át napi 24 órában, egyedül látta el a 
településen az orvosi teendőket. A 
lakossággal, a betegekkel, munka-
társaival folyamatosan jó kapcsolata 
volt, nagy munkabírással rendelke-
zett.

Nyugdíjasként is kilenc évet 
dolgozott még, hogy tudásával, ta-
pasztalatával, emberségével lelki-
ismeretesen szolgálja településünk 
egészségügyét. 

1980-tól vezető körzeti orvos 
és a Nagyközségi Vöröskereszt el-
nöke volt. Hosszú időn át végzett 

kiemelkedő orvosi teljesítményé-
ért megkapta a főorvosi címet is. 
1994-ben választották helyi önkor-
mányzati képviselővé. A testület-
nek 2010-ig volt tagja. 2004-ben 
munkája elismeréséül megkapta a 
„Doboz Nagyközségért Emléké-
rem” kitüntetést.

Rá emlékezve, az Ő tiszta em-
berségére, segítőkészségére és ál-
dozatkészségére gondolva elmond-
hatjuk, hogy amit gyászunkban róla 
őrzünk, az a lélek csendes fészké-
ben megbúvó tiszta szeretet, amely 
a fájdalmas érzések helyét kitölti a 
szívünkben. És ez minden elmaradt 
szónál, minden elmulasztott tettnél 
fontosabb.

Most el kell búcsúznunk tőle, 
de a kiváló orvos, példamutató fő-
nök, víg kedélyű humánus gondol-
kodású ember örökké megmarad 
emlékezetünkben.

Doktor Úr, nyugodj békében!
Köves Mihály

polgármester

IN MEMORIAM PÜSPÖKI DOKTOR ÚR!

Dr. Püspöki Károly 
1940-2017
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AZ ÉTKEZÉSI TÉRÍTÉSI 
DÍJ

BEFIZETÉSE: 
2018. január 22-23. 

(hétfő-kedd)
Pótbefizetés 2018. február 6. (kedd)

7.30-TÓL 16.00 ÓRÁIG
A POLGÁRMESTERI HIVATAL

B épület 7-8-as számú irodájában.
Kérjük a fizetési napok pontos 

betartását!

APRÓHIRDETÉSEK
2 szobás + nappali, fürdőszobás családiház, 
nagy kerttel eladó! Doboz, Zrínyi u. 21. 
szám. I.ár: 4.200.000 Ft Érd.: Doboz, Zrí-
nyi u. 33. szám alatt, illetve a 06/20 564-
9897, 06/20 222-3545-ös telefonszámon

KÖSZÖNETNYILVÁNÍTÁS
„Amíg éltél szerettünk,

amíg élünk nem feledünk.”

Ezúton köszönjük mindazoknak, 
akik drága halottunk, 

Nagy Sándor
temetésén megjelentek, 
sírjára virágot, koszorút 

helyeztek el.

a gyászoló család

ANYAKÖNYVI HÍREK

Születések:
Nyári Szilárd és Békési Zsuzsanna 
kislánya Liza
Szilágyi Sándor és Gelencsér Noémi 
kislánya Noémi Hanna

Házasságkötés:
Gurzó Beatrix - Bagó Károly
Balogh Irma – Jónás László

Halálozás: 
Náfrádi Sándor János Dózsa u.  9.            ( 1960.)
Váradi Sándor Honvéd u. 6.                     (1951.)
Nagy Sándor Nagy u. 49.                       (1949.)
Márta Lajosné Táncsics u. 15.                      (1948.)
Dézsi Gábor Papholt u. 25.                     (1951.)
Nagy Gáborné Lehel u. 3.                   (1938.)

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal
13. számú irodájában.

LAPZÁRTA:  2018. január 26.

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

A Dobozi Hírmondó 
elérhetőségei:

 Tel.: 06/20 288-5862
E-mail: hirmondo@doboz.hu

FÁJÓ SZÍVVEL EMLÉKEZÜNK 

Szatmári József
halálának 15. évfordulója alkalmából

„Elmentem Tőletek, nem tudtam búcsúzni,
Nem volt időm, el kellett indulni.

Szemetekben hagytam emlékem örökre, 
Ha látni akartok nézzetek az égre.”

Megemlékeznek róla családjaik, unokái és 
a dédunokái.

„Nem hal meg az, akinek az emléke 
örökké szívünkben él.”

Fájó szívvel emlékezünk

Faragó Gábor
halálának 1. évfordulójára.

felesége, családja, unokái

Hajdú Lajos 
és 

Zoltai Margit 

1963. január 12-én kötött 
házasságot.

„Ketten az úton követtük egymást 
sok éven át.

Ketten az úton öröm és bánat 
együtt talált.

S, amíg csak élünk ketten az úton 
megyünk tovább.”

Urbanecz Sándor
(Urbi Tata)

2018. január 24-én ünnepli

70. születésnapját.

Ez alkalomból szeretettel köszönti és
 jó egészséget kíván a családja.

2018. január 3-án ünnepelte 
50. házassági évfordulóját 

Debreczeni Mátyás
és felesége

Szabó Zsófia.
Ez alkalommal köszöntik őket 

családtagjaik, rokonaik, 
ismerőseik.

„Nem hal meg az, akinek az emléke 
örökké szívünkben él.”

Fájó szívvel emlékezünk 

Tóth Sándor 
halálának 

20. évfordulójára.

a gyászoló családja

 „Amíg éltél szerettünk,
amíg élünk nem feledünk.”

Fájó szívvel emlékezünk 

Kiss Lajos 
halálának 

25. évfordulóján. 

Megemlékeznek unokái: Éva, Gábor, 
Feri, és a dédik

Szabó László
és felesége

Szász Terézia

2018. január 8-án ünnepelte

a 60. házassági 
évfordulóját.

Ez alkalomból sok szeretettel 
köszönti és jó egészséget kíván

fia és unokái

A Dobozi Hírmondó 2017 decemberi 
számában, az anyakönyvi hírekben té-
vesen jelent meg Náfrádi Sándor János 
neve. Elnézést kérünk a hibáért!
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Idén 7. alkalommal rendezték 
meg Dobozon az Adventi Ünnep-
ségsorozatot. 2011 decemberében 
indult útjára a Dobozi Advent né-
ven megismert ünnepségsorozat, 
mely Zsigmond Károly kezdemé-
nyezése volt. Célja a közös készülő-
dés, együtt ünneplés a településünk 
lakóinak, közösségének részvételé-
vel, a dobozi intézmények szerve-
zésében.

2017-ben az első adventi gyer-
tya december 3-án lobbant lángra.  
Advent első vasárnapján Zsigmond 
Károly a Dobozi Általános Iskola 
intézményvezetője köszöntötte a 
résztvevőket. Beszédében a szere-
tet, a várakozás fontosságára hívta 
fel a figyelmet. Kiemelte: minden-
re megfelelő időt kell biztosíta-
ni, a ráhangolódás ugyanis segít a 
szívünket feldíszíteni az ünnepre. 
Az adventi koszorú első gyertyáját 
Békési Zoltán, iskolánk 8.a osztá-
lyos tanulója lobbantotta lángra. 
Ezt követően iskolánk pedagógusai 
és a diákjai adtak elő az ünnepkör-
höz kapcsolódó – a hideg időben 
- szívet-lelket melengető dalokat, 
melyek segítségével minden jelen-
lévő átélhette az összetartozás fon-
tos, különleges érzését.

A közös ünneplés december 
10-én folytatódott. A szervezési 
feladatokat a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtár látta el. A megje-
lenteket Hidvégi Julianna a Dobozi 
Közösségi Ház és Könyvtár igaz-
gatója üdvözölte. Ünnepi köszön-
tőjében hangsúlyozta: „Az adventi 
koszorú fényei, a négy gyertya a 
HIT, REMÉNY, SZERETET és 
az ÖRÖM szimbólumai. Évszá-
zadok óta a biztosan bekövetkező 
örömhírre figyelmeztetnek. Arra, 
hogy nem vagyunk egyedül, vigyáz 
ránk egy olyan erő, ami végtelen és 
örökké létező. Kívánom, hogy az 
év minden napján, nemcsak advent 
idején, minden ember érezze ezt az 
erőt a szívében, a lelkében pedig 
szeretetet és békét, hiszen az advent 
a béke üzenete is.” A köszöntő után 
Domokos Adrián karácsonyi dalo-
kat énekelt. Ezt követően az ovis és 
az iskolás aerobikosok fényjátéka 
következett változatos karácsonyi 

dallamokra, továbbá az évszakhoz 
és az ünnephez kapcsolódó ver-
sekkel színesítették a programot. A 
műsor végén a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtár dolgozói, a Dobo-
zi Népművészeti Egyesület tagjai és 
a ház segítői közösen énekelték el 
a „Hát boldog karácsonyt…” című 
dalt. A második adventi rendezvény 
szervezői az este folyamán a ven-
dégeket forralt borral, meleg teával, 
sült almával, sült tökkel, zsíros ke-
nyérrel, mézes kaláccsal, finomabb-
nál finomabb süteményekkel és 
szebbnél szebb karácsonyi ajándé-
kokkal várták.

December 17-én a Dobozi Me-
sekert Óvoda volt az est házigazdá-
ja. Czinanó Sándornétól, a Dobozi 
Óvodáért Alapítvány elnökétől 
megtudtuk: „A mi vasárnapunkat 
hagyományosan két közös készü-
lődés előzi meg. Először a óvoda 
dolgozóival közös mézeskalács 
sütést rendezünk, majd a követ-
kező héten a szülőkkel az adventi 
készülődés alkalmával kidíszítjük, 
csomagoljuk a sütiket, asztali dísze-
ket készítünk. Ezúton is köszönjük 
ezt a jó hangulatú közös munkát! 
Sokan az otthonukból segítenek 
finom sütik készítésével, köszönjük 
nekik. Az árusítás során is sokan 
aktívak, nekik is hálával tartozunk. 
Köszönjük az Önkormányzat anya-
gi segítségét, mellyel igyekszünk a 
leghatékonyabban gazdálkodni. Az 
idén sikerült megvalósítani az évek 
óta tervezgetett környezettudatos 
gondolatot, miszerint mennyivel 
környezetbarátabb saját bögréből 
fogyasztani a finom forralt bort, 
vagy teát. Szeretnénk ebből is ha-
gyományt teremteni. A műsorunkat 
illetően kicsit szomorúak voltunk 
amiatt, hogy sok gyermeket nem 
hoztak el erre szép eseményre. So-
kat, és szeretettel készültünk. A je-
len levő gyerekeknek biztosan nagy 
élmény volt átélni a kivilágított ka-
rácsonyfa alatt, hogy angyalokként 
meghozták a Jézuska megszületé-
sének a hírét, majd pásztorokként 
együtt örvendezhettek mindenkivel 
az örömhír hallatán. A harmadik 
gyertya meggyújtására Kiss Gabi 
óvodásunkat kértük meg, így téve 

eleget az adventi időszak egyik 
legfontosabb szimbolikájának. Kö-
szönet miden segítőnknek, külön 
köszönet Bakinak a szép videofel-
vételért.”

A negyedik gyertya meggyúj-
tására december 20-án a Dobozi 
Általános Iskola udvarán felállí-
tott adventi koszorúnál került sor. 
A gyertyát Köves Mihály polgár-
mester és Aratóné Vágner Margit 
alpolgármester gyújtotta mag. Ezt 
követően Doboz Nagyközség Ön-
kormányzatának dolgozói a Neo-
ton Família - Ha elmúlik karácsony 
című dalát adták elő. Segítségükre 
volt Komlósi György és a Dobozi 
Általános Iskola énekkara. Ezúton 
is köszönjük közreműködésüket.  
Az előadás után a Dobozi Általá-
nos Iskola diákjai részére cipős-
doboz akció keretében adomá-
nyozásra került sor. Zsigmond 
Károly iskolánk intézményvezetője 
osztályonként két tanuló részére 
adott át ajándékot az iskola ka-
rácsonyfája alatt. Iskolánk intéz-
ményvezetője úgy fogalmazott: a 
gyerekek csillogó szeme a bizonyí-
téka annak, hogy van létjogosult-
sága ennek a kezdeményezésnek. 
Az ünnepség a Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtárban folytatódott, 
ahol Köves Mihály polgármester 
mondott ünnepi beszédet. Gon-
dolatait megfogalmazva elmondta: 
„A karácsony a szeretet ünnepe, 
ezért egymáshoz vezet bennünket.  
A szeretetet előbb adni kell és nem 
elvárni, szeretet legyen a szívünk-
ben és ne gyűlölet, megbocsátás és 
ne harag, alázat és ne büszkeség, 
öröm és ne keserűség, békesség 
és ne háborúskodás, hűség és ne 
hűtlenség, jóság és ne gonoszság.  
Ne azt keressük, ami szétválaszt, 
hanem ami összeköt bennünket. 
Ilyenek: a közös célok elérése, a 
közösen elért eredmények élmé-
nye. Mindannyian várunk valamire. 
Márai Sándor ezt így fogalmazta 
meg: „Most, hogy az ünnep közele-
dik, meglepetéssel észlelem, mint-
ha még mindig várnék valamire. E 
napokban megesik, hogy elindulok 
az utcákon, megállok a kirakatok 
előtt. Nézelődöm. Sok mindenem 

megvan, semmiféle tárgy nem kell 

már. Mégis valamit várok még. 
Annyi karácsony múlt el, fényesek, 
sötétek, annyi ünnep, mégis itt ál-
lok tele feladattal, ígérettel melyet 
már az angyal sem tudna beváltani, 
mégis még mindig várok valamire. 
Azt hiszem, a szeretetre.””

A polgármester úr ünnepi be-
szédét, jókívánságait követően a 8. 
osztályos tanulók közreműködésé-
vel Pánov bácsi megható történe-
tén keresztül jutott el hozzánk a 
karácsony üzenete. Balogh Lász-
lóné Lívia tanár néni és Szatmári 
Istvánné Terike tanár néni mesebeli 
díszlet közé helyezte a megindí-
tó történetet. Ezúton mondanak 
köszönetet Sztojka Józsefnek, aki 
nagyban segítette munkájukat.  
A Dobozi Általános Iskola kórusa 
Kiss Rózsa tanár néni vezetésével, 
Illik Józsefné Margó tanító néni 
közreműködésével és segítségével 
színesítette az előadást. A dalok 
különleges kíséretet kaptak, Rózsa 
tanár néni több hangszeren is vará-
zsolt aznap este és nagy örömünkre 
ismét hallottuk Sztojka Máté hege-
dűjátékát.

Köszönet mindenkinek, aki el-
jött és megnézte az előadásokat, 
valamint szervezőknek, közremű-
ködőknek, akik nélkül nem jöhetett 
volna létre ez az ünnepségsorozat. 

ADVENTI KÖRKÉP

Karácsonyi dalokat énekeltek a Dobozi Általános Iskola pedagógusai és diákjai

A Dobozi Mesekert Óvoda és Konyha apróságainak kedves műsora

A Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár dolgozóinak közös éneke

Doboz polgármestere és alpolgármestere gyújtotta meg a 4. gyertyát

MEGHÍVÓ

Szeretettel várunk minden érdeklődőt a  
TÁRSASTÁNC VIZSGABÁLRA, amely 

2018. február 16-17-én 19 órától 
lesz a Dobozi Közösségi Ház és Könyvtárban 

Hajas Tibor táncpedagógus vezetésével. 
Az est folyamán a nyolcadikosok 

táncbemutatóját és a versenytáncosok műsorát láthatják a vendégek.
Belépődíj: 700 Ft

Jegyek elővételben kaphatók a közösségi házban.


